

SECRET

GENERAL AGREEMENT ON
TARIFFS AND TRADE

No. 181
SECRET/189
9 July 1969

Original: English

ARTICLE XXVIII:4 NEGOTIATIONS

Schedule V - Canada

Request for Authority to Enter into Renegotiations

At the meeting of the Council on 30 June 1969, the representative of Canada made the following statement.

The request will be considered by the Council at its next meeting.

The Canadian Government seeks authorization from the CONTRACTING PARTIES under paragraph 4 of Article XXVIII to enter into negotiations for the modification of the tariff item covering live turkeys. The only contracting party the imports of which into Canada will be affected by any such modification, is the United States.

In October 1964, the Minister of Finance referred to the Canadian Tariff Board for study and report, Tariff Item 905-1 (live poultry, n.o.p.) in so far as it related to live turkeys. Item 905-1 provides for a rate of duty of 2 cents per pound. In its report, submitted in April 1965, the Tariff Board recommended a duty of 10 per cent but not less than 3 cents per pound.

The Government decided not to act on the recommendation because it was hoped that the trade in live turkeys would become stabilized and also because negotiations envisaging an increase in the tariff at that time could have had adverse implications for the Kennedy Round negotiations on agricultural products. However, as the contracting parties will be aware, in the fall of 1967, emergency action¹ had to be taken pursuant to Article XIX to prevent injury to Canadian producers who were threatened by imports of turkeys at very low prices.

It is the view of the Canadian Government that the continuing depressed market for live turkeys warrants action now to implement the recommendation of the Tariff Board. The Canadian Government, therefore, asks that this request for authority to enter into negotiations under Article XXVIII:4 be considered by the GATT Council.

¹See document L/2924 and Addendum 1.

SECRET

ACCORD GENERAL SUR LES TARIFS
DOUANIERS ET LE COMMERCE

No. 181
SECRET/189
9 juillet 1969

Original: anglais

NEGOCIATIONS AU TITRE DE L'ARTICLE XXVIII:4

Liste V - Canada

Demande d'autorisation d'entrer en renégociations

A la réunion du Conseil tenue le 30 juin 1969, le représentant du Canada a fait la déclaration qui figure ci-dessous.

Le Conseil examinera la demande à sa prochaine réunion.

Le gouvernement canadien demande aux PARTIES CONTRACTANTES de l'autoriser conformément au paragraphe 4 de l'article XXVIII à entrer en négociations en vue de modifier la position tarifaire dont relèvent les dindes vivantes. La seule partie contractante dont les ventes au Canada seront touchées par une modification de cette position est les Etats-Unis d'Amérique.

En octobre 1964, le Ministre des finances a saisi la Commission canadienne du tarif de la position 905-1 (volaille vivante, n.d.), en ce qui concerne les dindes vivantes, pour qu'elle étudie la question et présente un rapport. La position 905-1 prévoit un taux de droit de 2 cents la livre. Dans son rapport, déposé en avril 1965, la Commission a recommandé un droit de 10 pour cent mais non inférieur à 3 cents la livre.

Le gouvernement a décidé de ne pas suivre cette recommandation parce qu'on espérait que le commerce des dindes vivantes se stabiliseraient et aussi parce que des négociations en vue d'une augmentation du droit à ce moment-là auraient pu avoir des incidences défavorables sur les Négociations Kennedy concernant les produits agricoles. Toutefois, comme les parties contractantes le savent, au cours de l'automne de 1967, des mesures d'urgence¹ ont dû être prises conformément à l'article XIX pour éviter un préjudice aux producteurs canadiens qui étaient menacés par des importations de dindes à des prix très bas.

Du fait que le marché des dindes vivantes reste déprimé, le gouvernement canadien estime qu'il y a lieu de prendre maintenant des mesures pour mettre en œuvre la recommandation de la Commission du tarif. Il souhaite donc que le Conseil du GATT examine la présente demande d'autorisation d'entrer en négociations conformément à l'article XXVIII:4.

¹Voir le document L/2924 et son addendum 1.